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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2017. szeptember 14-én
14.00 órakor kezdődő képviselő-testületi ülésén.

Ülés helye: Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár

Jelen vannak: Lipcsei Zoltán polgármester, Nosza József alpolgármester, dr. Bácskay 
Tamás, Kovács László, Marton László, Török Imre Mihály képviselők, Pardiné dr. 
Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző, Vértesné Herbert Katalin Alapszolgáltatási 
Központ intézményvezetője, Forró Antalné Napköziotthonos Óvoda és Bölcsőde 
intézményvezetője, Szabados Kata Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár, 
Közszolgáltató Intézmény intézményvezetője, Rangasz Dávid mezőőr, Gyaraki Imre 
Polgárőr Egyesület elnöke

Hiányzik: Végh Judit képviselő

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti a megjelenteket. 
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi napirendi pontokat hagyja jóvá:

NAPIREND

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

2. Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata
Előadó: Vértesné Herbert Katalin Alapszolgáltatási Központ intézményvezető

3. Az önkormányzat 2017. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

4. Beszámoló a Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár, Közszolgáltató Intézmény 
tevékenységéről

Előadó: Szabados Kata intézményvezető

5. Beszámoló a Napköziotthonos Óvoda és Bölcsőde tevékenységéről
Előadó: Forró Antalné intézményvezető

6. Beszámoló a mezőőri őrszolgálat tevékenységéről
 Előadó: Rangasz Dávid mezőőr
                          Lipcsei Zoltán polgármester

7. Polgárőr Egyesület beszámolója tevékenységéről
Előadó: Gyaraki Imre elnök

8. Önkormányzati tulajdonú kft. alapításáról döntés
Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester
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9. Bejelentések

Első napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés 
között történt fontosabb eseményekről

Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 

Lipcsei Zoltán polgármester kiegészítésképpen elmondja, hogy a mai napon az egészségház 
felújítására a munkaterületet átadták, munkák elkezdődtek. A háziorvosi ellátás az 
Alapszolgáltatási Központba, a védőnői szolgáltatás az óvodába, a fogorvosi ellátás 
Körösladányba került áthelyezésre. a kényelmetlenségért elnézést kér. Közel 60 napon
belül újra a rendelőben lesz az ellátás, mert a belső felújítási munkákkal addig el kell 
készülni. A külső munkák jövő év tavaszán valósulnak meg. 
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy több év sikertelen pályázat után Köröstarcsa is nyert 
a konyha felújítási pályázaton. Békés Megyében 4 település nyert ilyen pályázaton. 
Közel 20 MFt-ot nyertek, amelyből megpróbálják megteremteni az ott dolgozóknak a 
komfortos körülményeket. 

Kérdés, vélemény, észrevétel nem volt.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

135/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és
a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló beszámolót

jóváhagyta.

Második napirendi pont: Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata
Előadó: Vértesné Herbert Katalin Alapszolgáltatási Központ intézményvezető

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti intézményvezető asszonyt, megkérdezi, hogy van-e 
kiegészítése az előterjesztéshez?

Nem volt kiegészítés.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy Végh Judit képviselő asszony hiányzása miatt 
Marton László képviselő fogja elmondani a Humán és Ügyrendi Bizottság 
véleményét. Felkéri a képviselőt, hogy mondja el a bizottság véleményét.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a felülvizsgálati dokumentumokat.

Lipcsei Zoltán polgármester megkérdezi, hogy okoz-e fennakadást az orvosi ellátás 
áthelyezése az intézményben?



3

Vértesné Herbert Katalin intézményvezető a kérdésre válaszolva elmondja, hogy nem okoz 
problémát, megoldják ezt a helyzetet.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

136/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálatát jóváhagyta.  

(A Helyi Esélyegyenlőségi program felülvizsgálata a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)    
  

Harmadik napirendi pont: Az önkormányzat 2017. évi költségvetési rendeletének 
módosítása

Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a
képviselő-testületnek, hogy a 2017. évi költségvetési rendeletet az előterjesztés szerint 
módosítsa. A módosítást követően a 2017. évi költségvetési főösszeg 890.079 eFt-ra 
módosul. Elhangzott még a bizottsági ülésen, hogy a ¾ évi teljesítési adatok 
ismeretében az októberi testületi ülésen a költségvetés helyzetét át kell tekinteni.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a rendelet módosítását.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének
14/2017.(…) önkormányzati rendelete

az önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló
3/2017.(III.06.) számú önkormányzati rendelet

módosításáról

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Negyedik napirendi pont: Beszámoló a Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár, 
Közszolgáltató Intézmény tevékenységéről

Előadó: Szabados Kata intézményvezető

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti intézményvezető asszonyt, megkérdezi, hogy van-e 
kiegészítése az előterjesztéshez?

Nem volt kiegészítés.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a beszámolót.
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Kovács László képviselő elmondja, hogy az intézmény elmúlt két évi tevékenységéről, 
munkájáról igen részletes, minden területre kiterjedő színvonalas beszámolót készített 
az intézményvezető asszony. Az intézményben folyó munkáról közvetlen, személyes 
tapasztalata van, mivel a művelődési ház rendezvényein döntő többségében 
személyesen is részt vett, illetve részt vesz, vagy úgy, mint meghívott, vagy úgy mint a
civil szervezet, egyesület tagja a saját szervezete rendezvényéhez kapcsolódóan. Az a 
véleménye, hogy az intézmény igen fontos szerepet tölt be a településük életében. 
Különösen fontosak a közművelődés területén a különböző rendezvények 
szervezésében. Példaértékűnek tartom a civil szervezetekkel való együttműködést. A 
tapasztalata szerint a község lakosai igen pozitívan értékeli az intézmény 
munkatársának segítő szándékú hozzáállását, ha különböző ügyes, bajos dolgaikkal 
megkeresik őket. Nagyon értékeli, mint a Pénzügyi Bizottság elnöke azt a 
fegyelmezett költségvetési gazdálkodást, amit megvalósít az intézmény vezetése. 
Elismerését fejezi, ki az intézményvezető asszony és munkatársai felé az elmúlt két 
évben végzett lelkiismeretes, színvonalas munkájukért. Azt kívánja, hogy a jövőben is 
hasonló lelkesedéssel és kreativitással végezzék munkájukat.

Nosza József alpolgármester csatlakozik Kovács László képviselő úrhoz. Elmondja, hogy 
évekkel ezelőtt TÁMOP programon akkreditálták az intézményt, kérdezi, hogy az már
kifutott?

Szabados Kata     intézményvezető a kérdésre válaszolva elmondja, hogy már az 5 éves 
fenntartásnak is meg volt a záró ellenőrzése. 

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

137/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár, 
Közszolgáltató Intézmény tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja.      

Ötödik napirendi pont: Beszámoló a Napköziotthonos Óvoda és Bölcsőde tevékenységéről
Előadó: Forró Antalné intézményvezető

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti intézményvezető asszonyt, megkérdezi, hogy van-e 
kiegészítése az előterjesztéshez?

Forró Antalné intézményvezető kiegészítésként elmondja, hogy a tegnapi napon sikerült az 
utolsó fejlesztő szakemberrel is megegyeznie, így mindenféle fejlesztést, helyben tud 
biztosítani az intézményük.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a homokozó rendbetételére a hétfői napon meg 
fog történni. Kéri az intézményvezetőt, hogy amennyiben nem úgy halad a munka, 
ahogyan kell, akkor azt jelezze neki.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
köszöni és elfogadásra javasolja a beszámolót.
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Kovács László képviselő elmondja, hogy a Napköziotthonos Óvoda és Bölcsőde szintén 
meghatározó és fontos intézménye az önkormányzatnak. A beszámoló részletesen 
bemutatja az intézmény személyi és tárgyi feltételeit. Úgy gondolja, hogy emiatt nem 
kell az önkormányzatnak szégyenkeznie. Reméli, hogy a 2018-as évben lefolytatandó 
vezetői tanfelügyeleti és intézményi tanfelügyeleti ellenőrzések megállapításai is ezt 
fogják megerősíteni, igazolni. Egy település népességmegtartó képességének nagyon 
fontos eleme az intézményhálózat fenntartása, színvonalas működtetése, ezért fontos 
ezt az intézményt is hosszabb távon hasonló színvonalon működtetni, és ezért minden 
lehetséges eszközzel támogatni kell. Ehhez a munkához intézményvezető asszony és 
munkatársainak kíván kitartást, szakmai elkötelezettséget.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

138/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a Napköziotthonos Óvoda és Bölcsőde tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja.

Hatodik napirendi pont: Beszámoló a mezőőri őrszolgálat tevékenységéről
 Előadó: Rangasz Dávid mezőőr
                          Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti a mezőőrt, megkérdezi, hogy van-e kiegészítése az 
előterjesztéshez?

Nem volt kiegészítés.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
megtárgyalta a mezőőri szolgálat tevékenységéről szóló beszámolót. Az ülésen kritikai
észrevétel a mezőőri tevékenységgel kapcsolatban nem hangzott el. Elhangzott a 
bizottsági ülésen, hogy a működéshez a tárgyi feltételek biztosítottak. A bizottság a 
beszámolót elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek és további eredményes 
munkát kíván a mezőőrnek.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a beszámolót.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a mezőőr folyamatosan jelentést ad neki a 
munkájáról. A lakosság részéről bejelentés érkezett, hogy nem sokat látják a területen. 
Amióta megvan az autó azóta nincsen ilyen panasz. Kéri a mezőőrt, hogy mondja el, 
hogy hogyan végzi a munkáját.

Rangasz Dávid mezőőr elmondja, hogy heti tervet készít, ami alapján dolgozik. Az autó nagy
segítség, mert így éjszaka is többet tud járni. Inkább a hajnali és az esti órákban járja a 
területet. Nappal nem sok problémát tapasztalt, akkor is, de inkább az esti, éjszakai 
órákban jár.

Lipcsei Zoltán polgármester felhívja a mezőőr figyelmét arra, hogy most jön majd a tűzifa 
lopás időszaka.
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Rangasz Dávid mezőőr elmondja, hogy erre figyelni fog. Elmondja, hogy leginkább a 
vízügyes dolgozókkal van probléma.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy fontos, hogy a kontroll meglegyen, a területet 
figyelik, vigyáznak rá. A mezőőr munkájával tisztában van, teljes mértékben elégedett 
vele.

dr. Bácskay Tamás képviselő elmondja, hogy a beszámolóból kiderül, hogy a mezőőr 
munkája szerteágazó. Le is van írva, hogy rendszeresen részt vesz a szúnyogirtásban. 
Neki jelezték, hogy nem mindenhova megy el a földi szúnyogirtó, kérdezi, hogy ezt 
meg tudja-e erősíteni?

Rangasz Dávid mezőőr a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a zsákutcákba, utcavégekre 
előfordul, hogy nem mennek be, mert problémás, de próbálják úgy csinálni, hogy 
megkerülik a területet és így elér az irtó füst minden területre.

dr. Bácskay Tamás képviselő megállapítja, hogy ez tudatos és technikai probléma.

Nosza József alpolgármester megjegyzi, hogy a szúnyogirtásban való részvétel nem mezőőri 
feladat.

Rangasz Dávid mezőőr elmondja, hogy saját magától vállalta el ezt a feladatot.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy korábban Lakatos Antal segített a 
szúnyogirtósoknak, és mivel ez az esti, késő esti órákban van kérte, hogy inkább a 
mezőőr menjen.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

139/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a mezőőri őrszolgálat tevékenységéről szóló beszámolót jóváhagyja.

Hetedik napirendi pont: Polgárőr Egyesület beszámolója tevékenységéről
Előadó: Gyaraki Imre elnök

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti az egyesület elnökét, megkérdezi, hogy van-e 
kiegészítése az előterjesztéshez?

Nem volt kiegészítés.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
szerint a beszámoló elég rövidre sikerült, de ettől függetlenül elfogadásra javasolja a 
beszámolót.
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Kovács László képviselő elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság nem tárgyalta a beszámolót, 
ismerteti a képviselői véleményét. Elmondja, hogy személyes tapasztalata az egyesület
működésével kapcsolatban a különböző községi ünnepségek kapcsán van. Azt 
tapasztalta, hogy az egyesület tagjai minden esetben szakszerűen megfelelő szinten 
biztosították a rendezvényeket. Kiemelné ebből a szempontból az augusztus 19-i 
egyházi rendezvényt, ahol közel 400 fő résztvevő volt. A szervezett lebonyolítást 
nagyban segítette az egyesület tagjainak a munkája. Ő a maga részéről megköszöni az 
egyesület tagjainak az elmúlt években végzett munkáját. Kívánja, hogy a jövőben is 
hasonló színvonalon lássák el a feladatukat.

Nosza József alpolgármester elmondja, hogy a beszámoló valóban rövid. Kérdezi, hogy 
körülbelül hány fővel végzik a tevékenységüket?

Gyaraki Imre egyesületi elnök a kérdésre válaszolva elmondja, hogy jelenleg 27 tagja van az
egyesületnek, ami emelkedett az előző évekhez képest.

Lipcsei Zoltán polgármester tájékoztatásként elmondja, hogy a tavalyi évben polgárőr 
pályázatot írtak ki azok részére, akik elveszítették a munkájukat és polgárőrnek 
állnának azokat a foglalkoztatási osztály támogatja.

Gyaraki Imre egyesületi elnök elmondja, hogy tudnak erről, de szerencsére a tagoknak vagy 
munkája, vagy nyugdíja van. Vezetőségváltás volt náluk és minden rendben működik.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

140/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a Polgárőr Egyesület tevékenységéért szóló beszámolót jóváhagyja.

Nyolcadik napirendi pont: Önkormányzati tulajdonú kft. alapításáról döntés
Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a 
szeptember 12-i ülésén részletesen megtárgyalta a községüzemeltetési kft. alapításának
a kérdését. A bizottság 2 igen és 1 tartózkodás mellett az „A” határozati javaslatot 
támogatta, mely szerint a képviselő-testül 100%-os önkormányzati tulajdonú nonprofit
kft. alapítását határozza el. Javasolják megbízni a polgármestert, hogy a 2017. október 
26-i képviselő-testületi ülésre az alapításhoz szükséges dokumentumokat, terjessze 
elő, valamint tegyen javaslatot az ügyvezető, a felügyelő bizottsági tagok és a 
könyvvizsgáló személyére. Ez egy elvi döntés, ennek alapján lehet részletes 
előterjesztést készíteni, amely alapján tudja meghozni a testület azokat a döntéseket, 
mely biztosítja a kft. működési feltételeit.  Ez egy nehéz döntés volt sok pro és kontra 
érv hangzott el. Sajnálatos az is, hogy csak a bizottság 3 tagja volt jelent az ülésen, két 
képviselő tag nem vett részt az ülésen. Mellette szóló érvek voltak, hogy a jelenlegi 
rendszeren változtatni szükséges és, hogy a kft. forma rugalmasabb gazdálkodást és 
hatékonyabb munkavégzést tesz lehetővé. Ellenérv volt, hogy biztosítható-e az a 
személyi feltétel, amely a hatékonyabb és eredményesebb munkavégzést lehetővé 
teszi, illetve lesz-e olyan munka, amely alapján plusz bevétel érhető el. Kéri a 
testületet, hogy tárgyaljon erről a kérdésről.
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dr. Bácskay Tamás képviselő elmondja, hogy rengeteg nyitott kérdés van, amire nem tudják 
a választ. Kovács László elnök úrnak igaza van az érvek és ellenérvek tekintetében. 
Szerinte nincsen elég információ a birtokukban. Próbáljanak meg továbblépni a 
kérdésben és majd menetközben látják, hogy ha nem megy, akkor nem kell erőltetni. 

Nosza József alpolgármester elmondja, hogy az anyag az korábban kiadotthoz képest nem 
sokat változott. Szeretné, ha a dolgozók, akik ott dolgoznak, kárt ne szenvedjenek. A 
feladatok közül az a biztos, amit eddig is elvégeztek. Plusz munkát kell vállalnia a kft-
nek, amivel a rendszer fenntartható és működik. Nagyon oda kell figyelni a pénzügyi 
tevékenységre, hogy ne veszítsék el a befektetett tőkét. Ha az a helyzet látszódik, hogy
komoly veszteséget okoz, akkor tudják meghozni a döntést a megszüntetésről. Ő is azt
mondja, hogy ha nem döntenek, akkor sose tudják meg, hogy a kft. üzemeltetése 
előnyös, vagy hátrányos.

Marton László képviselő elmondja, hogy ha a régi dolgozók nem lesznek belekényszerítve a 
kft-be, akkor tudja támogatni, ha kényszerítve lesznek, akkor nem támogatja. Kérdezi, 
hogy ki fogja irányítani a közmunkásokat, akik jelenleg is dolgoznak? Lesz-e alkalmas
ember, aki dolgozni fog?

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a közmunka programban 47 ember dolgozik, a 
meglévő brigád 4 főből áll. A brigád elvégzi a feladatát, akik csak egyszemélyes 
feladatokat tudnak ellátni. Az irányítást nem vállalják, és nem is alkalmasak rá. 
Minden programnak van külön munkavezetője. Eddig a brigádnak egy része 
foglalkozott az irányítással, de nem hallgattak rájuk. A közmunkás segédmunkások 
54.000,-Ft nettó fizetést kapnak, ennyi pénzért nem fognak itt maradni. El fogják 
hagyni a települést. A brigád bővítésére nincsen lehetőség. Felvételiztetés után lehet 
csinálni egy jó csapatot. Már az egészségház felújításánál is mehetett volna az 
önkormányzat alvállalkozónak, mert képesek lennének rá – főleg a bontásnál - de 
nincs kft. Vannak nyertes pályázataik, de nem vehetnek részt alvállalkozóként. Azt 
szeretné, hogy maradjon a pénz a településen. Ha a kft. alkalmas arra, hogy pályázzon,
eszközökre, gépekre az jó lesz. Ahhoz, hogy a településen rend legyen ahhoz ez a 
rendszer nem elegendő. Ha megszűnik a közmunka, akkor a meglévő 4 fős brigáddal 
képtelenek lesznek ellátni a feladatokat. A településen lesznek olyan munkák, amihez 
ember kell. Van olyan ember, aki fizikálisan már nem bírja. A közmunkás 
segédmunkás 54.000,-Ft-ért nem akar dolgozni. Azért álltak le a járdával, mert 
nincsen ember, aki csinálja. A kft-ben magasabb fizetést tudnának adni, mint a 
közmunka bér. Most már vége a mezőgazdasági munkának, nem tudnak hova menni 
az emberek. Jelentkezni fognak a közmunkára. Senkit nem kíván belekényszeríteni a 
kft-be, csak azt szeretné, hogy éljenek a fejükben lévő szaktudással.

Marton László képviselő elmondja, hogy jónak látja a dolgot, azt javasolja a testületnek, 
hogy tárgyaljanak a közmunkásokról. Nincsen, aki irányítsa őket. Ő már többször 
jelezte a problémát, nem képesek például árkot nyírni sem.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a meglévő kaszásokat nem tudja szankcionálni. 
Nem kapnak büntetést, ha nem dolgoznak. Egyszerűen nem akarnak dolgozni. Ezért 
hisz a gépesítésben. Bármilyen megoldás számításba jöhet, amivel jobban tudnák 
végezni a feladatot. Aki szakember, annak megfelelő fizetést kell adni.
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Török Imre Mihály képviselő véleménye szerint ahhoz, hogy dönteni tudjanak látniuk 
kellene, hogy rendelkeznek-e szakemberrel a településen. Pillanatnyilag nem látnak 
semmit.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző elmondja, hogy az előterjesztés, csak a 
szándékról szól. Februárban készült az előterjesztés, de a képviselő-testület nem hozott
róla érdemi döntést. Ha az alapítási szándékról dönt a testület, akkor részletes 
előterjesztést tudnak készíteni, pl: melyek azok a tevékenységi körök, amit átad a 
testület a cégnek, ebben a közmunka szervezés is benne van. Meg kell határozni a 
feladatot, a létszámot és lehet pénzügyi tervet készíteni. Ezt nem lehet egy fordulóban 
eldönteni.

Nosza József alpolgármester elmondja, hogy a bizottság is arról döntött, hogy ez egy szándék
és a következő ülésen tovább tárgyalják és meghozzák a megfelelő döntéseket.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a kft-ben dolgozókat 9 hónapon keresztül tudja 
támogatni a munkaügy 100%-ban. Ez az idő eldönti, hogy életképes, vagy sem. Nem a
helyi adóból csinálnál ezt, hanem támogatásból fizetnék a szakembereket. A 
feladatokat eddig is elvégezte az önkormányzat. Gyakorlatilag addig nincsen értelme 
ember után menni, amíg arról sem döntöttek, hogy legyen-e kft, így nem hirdetheti 
meg az állást. Szeretné, ha legalább arról döntenének, hogy akarják-e vagy sem. Jobb 
emberekkel hatékonyabban tudnának dolgozni, de ezt csak kft. alapításával tudják 
megoldani.

Török Imre Mihály képviselő elmondja, hogy megfelelő munkáért megfelelő bér jár. 
Kérdezi, hogy mennyi a kötelező továbbfoglalkoztatás a 9 hónapos támogatásra?

Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy 6 hónap, de a brigádot így
nem tudja tovább finanszírozni az önkormányzat saját költségvetéséből. A kft-vel 
bevételt tudnának szerezni. A verseny világában gyorsabban kell dolgozni, amire a 
jelenlegi brigád nem alkalmas. Példaként említi a parókia épületét, amit 4 emberrel 
tökéletesen felépített a megbízott vállalkozó rövid idő alatt. Ezt az önkormányzat 
brigádja két év alatt sem végezte volna el. Nyilván a bérezésük sem egyforma. Ezt a 
különbséget kell megtenni az önkormányzatnál is. A kötelező feladatokat továbbra is 
el kell látniuk. A meglévő gépparkjukat próbálják fejleszteni, mert ez hosszú távon 
kevés, viszont saját forrásból megoldhatatlan. Lehet pályázatot benyújtani, ő ebben 
hisz.

Török Imre Mihály képviselő elmondja, hogy egyetért a főjegyző asszonnyal, hogy most 
csak a szándékról kell dönteni, úgy gondolja, hogy a testület biztosan egyetért a 
szándékkal.

Lipcsei Zoltán polgármester felteszi szavazásra az előterjesztésben szereplő „A” határozati 
javaslatot.
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

141/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

100%-os önkormányzati tulajdonú nonprofit kft. létrehozását határozza el.
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Megbízza a polgármestert, hogy a 2017. október 26-i képviselő-testület ülésre 
az alapításhoz szükséges dokumentumokat terjessze elő, 

valamint tegyen javaslatot az ügyvezető, a felügyelő bizottsági tagok (3 fő) 
és a könyvvizsgáló személyére.

Határidő  :   2017. október 26.
Felelős  :   Lipcsei Zoltán polgármester

Kilencedik napirendi pont: Bejelentések

Lipcsei Zoltán polgármester megkérdezi a főjegyző asszonyt, hogy az anyakönyvi rendelet 
módosításával kapcsolatosan van-e kiegészítése az írásos előterjesztéshez?

Nem volt kiegészítés.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a rendelet módosítását.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének
15/2017.(…) önkormányzati rendelete

a hivatali helyiségen kívüli és a hivatali munkaidőn kívül történő 
házasságkötés engedélyezésének szabályairól, díjairól szóló 

8/2017.(.V.31.) számú önkormányzati rendelet
módosításáról

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző következő bejelentésében elmondja, hogy 
dr. Csók László háziorvos kereste meg a laborkommunikációs eszköz alkalmazásával 
kapcsolatosan. Elmondja, hogy meglepően kis költséggel meg lehet valósítani, hogy a 
helyi rendelőben lévő gépek csatlakozzanak a békési labornak az eszközeihez és le 
tudják hívni az eredményeket. Nem kell megvárni, vagy visszamenni az eredményért 
Békésre. Ez felgyorsítaná az eseményeket, ami egyértelműen a betegeknek az érdekét 
szolgálja, valamint csökkentik az adminisztrációs munkát is. Egyeztetett a 
háziorvosokkal, megküldte az előterjesztést asszisztenciának is. Javasolja az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását. Programot kell vásárolni, 
aktiválás után telepítik és oktatják, ezt követően már működőképes lesz, a tervezett 
időpont október 1. A következő lépés a vérvételi pontnak a megvalósítása, amire 
pályázat van benyújtva az önkormányzat részéről.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság az 
előterjesztés szerint javasolja a határozati javaslat elfogadását. A háziorvosi 
finanszírozás fedezetet biztosít a kiadásokra.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
támogatta a javaslatot.
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Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy ez még nem működik, várni kell vele egy kicsit.
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

142/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
laborkommunikációs eszközök használatát határozza el 

a háziorvosi praxisaiban.
Megbízza a címzetes főjegyzőt, 

hogy gondoskodjon a szükséges eszközök megvásárlásáról.

Határidő: 2017. szeptember 30.
Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna 

címzetes főjegyző

Lipcsei Zoltán polgármester bejelentésében elmondja, hogy szükségessé vált a Szabó Károly 
utcában és a Gyomai utcában lévő költségalapú lakásoknak a nyílászáró cseréje és a 
tető javítása. Ehhez kért forrást a képviselő-testülettől.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatta, 
a felújításra a fedezet biztosított. Három árajánlatot kell kérni a kivitelezésre.

Nosza József alpolgármester kérdezi, hogy fára és műanyagra is kérnek árajánlatot és majd 
dönt a testület, hogy melyik kerüljön beépítésre?

Kovács László képviselő a kérdésre válaszolva elmondja, hogy nem döntött erről a bizottság.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a kiadott anyag nem tartalmazza az ÁFA-t és a 
munkadíjat.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző elmondja, hogy van egy keretösszeg, amely
elég lesz ezekre a munkákra. Az árajánlatok beérkezése után, majd dönt a testület. Ha 
lesz saját cégük, akkor azzal kell végeztetni a munkát, nem mással.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

143/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a Szabó Károly u. 2/a, 2/b. és a Gyomai u. 2/a, 2/b. szám alatt lévő 
költségalapú önkormányzat bérlakások nyílászáróinak cseréjére 

és a tetők javítására 1.751.600,-Ft + ÁFA összeget biztosít 
a 3/2017.(III.06.) számú önkormányzati rendelet 2/b. melléklet 

I. Céltartalék 1. Költségalapú bérlakások felújítási céltartaléka előirányzatából.
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Határidő: 2017. október 24.
Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző következő bejelentésében elmondja, hogy 
javaslatot terjeszt elő, hogy a testület járuljon hozzá, hogy dr. Patzer Tímea vállalkozó 
fogorvos a fogászati ellátást a felújítás idejére Körösladányba áthelyezze. Az 
áthelyezés valójában már megtörtént. A hozzájárulás a Népegészségügyi Osztály 
kérése, aki korábban azt mondta, hogy nem kell testületi határozat, csak egy bejelentés
a doktornő részéről, de most mégis kérik a határozatot. A fogorvosnak Ladányban van 
telephelye, mert ott tartja a magánrendelését. Megállapodtak a körösladányi 
polgármesterrel a bérletre vonatkozóan, egy méltányos összeget 21.000,-Ft/hó 
összeget kell fizetnie az önkormányzatnak. Javasolja, hogy a doktornőnek az 
átköltözéssel kapcsolatos költségeket és az útiköltséget is térítsék meg, szeptember 
hónapban heti két alkalommal, október hónapban heti három alkalommal. Kéri 
támogatni a határozati javaslatot. Reméli, hogy a felújítást végző vállalkozó tudja 
tartani a vállalt határidőt és elkészül 30 napon belül a fogorvosi rendelő felújítása.

Kovács László     képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
megtárgyalta és támogatta.

Marton László képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság 
támogatta a határozati javaslat elfogadását.

dr. Bácskay Tamás képviselő javasolja, hogy mondják el a lakosságnak, hogy a fogorvosnak
fel lett ajánlva egy Pipa utcai üres lakás a felújítás idejére, de a műszereit nem olyan 
egyszerű áthelyezni egyik helyről a másikra, sok időbe és pénzbe került volna. Ez az 
oka annak, hogy Körösladányban van erre az időszakra a rendelés. Ezt volt a legjobb 
megoldás.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy szakaszos felújítás lesz. A védőnő és a fogorvos 
részéről megpróbálnak 30 nap után jó körülményeket biztosítani. Most lehet, hogy 
kellemetlenséggel jár, de 30 nap múlva már használhatóvá ígérte a kivitelező. Ezt ő 
ellenőrizni fogja. 60 napon belül az egész egészségház készen lesz. Tavasszal végzik a
külső munkálatokat.
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

144/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
1. Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárul, hogy dr. 

Patzer Tímea vállalkozó fogorvos a fogászati rendelést az egészségház 
felújításának idejére Körösladány, Arany J. u. 12-14. szám alá áthelyezze.

2. A képviselő-testület átvállalja az áthelyezéssel kapcsolatos költségeket.
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3. A testület vállalja továbbá a fogorvos útiköltségének a megtérítését a mellékelt 
megállapodás szerint.

(A megállapodás a határozat mellékletét képezi.)

Határidő: azonnal
Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna 
címzetes főjegyző

Lipcsei Zoltán polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy a testület döntése 
értelmében megtörtént a Pipa u. 12. szám alatti ingatlan felértékelése, 700 eFt-ra 
értékelték fel.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
megtárgyalta és 350 eFt-os ajánlat megtételét javasolja.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy ez az ingatlan közvetlenül az orvosi rendelő 
mellett van, évek óta rendezetlen, gazos, romos. Az önkormányzat nem tud vele 
semmit csinálni. Ezért gondolta úgy, hogy parkolót lehetne kialakítani ezen a területen
a szépen felújított rendelő mellé. A legfontosabb neki, hogy felszámolják azt a gazos, 
romos területet.
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

145/2017.(IX.14.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

megbízza a polgármestert, hogy 
a Köröstarcsa, Pipa u. 12. szám alatti ingatlan megvásárlására 

a Bank Zrt-nek tegyen ajánlatot. 
A vételárat a képviselő-testület 350.000,-Ft-ban határozza meg.

Határidő: 2017. szeptember 30.
Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Török Imre Mihály képviselő kérdezi, hogy a brikettgyártás miért nem működik? 
Hamarosan itt a fűtési szezon.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy meg van a berendezés, gyártják a brikettet. Már 
a közfoglalkoztatási kiállításra itt vittek a brikettből. Elindult a térkő gyártás is, meg 
van a hely, minden működik. Aprítékuk bőven van. a brikettgyártás folyamatosan 
meg, télen a párásodás miatt kellett leállniuk. A szénre beadták a pályázatot.

Török Imre Mihály képviselő kérdezi, hogy a brikettből támogatni is fogják a lakosokat?
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Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy azért pályáztak a szénre, 
mert az lesz szétosztva. Próbálnak nagyobb mennyiséget megcsinálni, de ennek 
költségei vannak.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző elmondja, hogy a szociális tüzelőanyagra 
beadták a pályázatot, ha nyernek, akkor meg kell alkotni a helyi rendeletet, amely 
alapján osztják majd a támogatást. A fáról váltott át a testület a szénre, amivel a 
lakosok is elégedettek. A szociális rendelet tartalmazza, hogy fűtési támogatást ad az 
önkormányzat, ami eddig fa volt, azt most ki lehet váltani a brikettel.

Egyéb bejelentés nem volt.

Lipcsei Zoltán polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy 2017. október 23-án ünnepi 
testületi ülést tartanak, a következő soros ülést 2017. október 26-án tartják, az alábbi 
napirendi pontokkal:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

2. Beszámoló az Alapszolgáltatási Központ tevékenységéről 
 Előadó: Vértesné Herbert Katalin intézményvezető

3. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről
Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző

4. Bejelentések

5. Lakáscélú támogatásokról döntés (zárt ülés)
Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző

Ezt követően megköszöni a képviselő-testületnek a megjelenést, hozzászólást, kellemes 
nyarat, jó pihenést kíván, és a nyílt képviselő-testületi ülést 15.20 órakor bezárja.

K. m. f.

Lipcsei Zoltán Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna
polgármester címzetes főjegyző


	Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének
	Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének

